

## Outbreak news

**Cholera, Mozambique (update).** Mozambique, where cholera is endemic, has been suffering an ongoing epidemic since August 1997. At the end of July 1998, the total number of cases officially reported to WHO was 26 738 with 619 deaths. Although the national cholera committee of the Ministry of Health made every effort to ensure epidemic preparedness in the northern provinces of Cabo Delgado and Nampula which were not yet affected, cholera has been reported in these provinces, with a major increase in cases since November 1998. The neighbouring provinces of Niassa, Tete and Zambezia also began reporting an increase in cholera cases. As of mid-December, the cumulative figures for 1998 were 34 621 cases and 985 deaths. The disease has spread rapidly to several districts, and the situation remains critical.

During October and November 1998, the cholera outbreak was compounded by reported cases of food poisoning attributed to pesticide contamination of fish.<sup>1</sup> These reports were not confirmed by epidemiological investigations, and the pesticides involved have never been identified. No new cases of food poisoning due to pesticides have been reported since early December 1998.

<sup>1</sup> See No. 51/52, 1998, p. 404.

## Le point sur les épidémies

**Choléra, Mozambique (mise à jour).** Le Mozambique, où le choléra est endémique, subit une épidémie continue depuis août 1997. Fin juillet 1998, un total de 26 738 cas dont 619 décès avait été officiellement notifié à l'OMS. En dépit des efforts déployés par le comité national contre le choléra du Ministère de la santé pour lutter contre l'épidémie dans les provinces septentrionales de Cabo Delgado et Nampula, qui n'avaient pas encore été touchées, l'on a signalé la présence du choléra dans ces provinces, avec une augmentation importante du nombre des cas depuis novembre 1998. Les provinces voisines de Niassa, Tete et Zambezia ont aussi commencé à signaler une augmentation des cas de choléra. A la mi-décembre, les chiffres cumulés pour 1998 étaient de 34 621 cas dont 985 décès. La maladie s'est étendue rapidement à plusieurs districts, et la situation demeure critique.

En octobre et novembre 1998, la flambée de choléra a été exacerbée par des cas signalés d'intoxication alimentaire attribués à la consommation de poisson contaminé par des pesticides.<sup>1</sup> Ces rapports n'ont pas été confirmés par les recherches épidémiologiques, et les pesticides en cause n'ont jamais été identifiés. Aucun nouveau cas d'intoxication alimentaire due à des pesticides n'a été signalé depuis début décembre 1998.

<sup>1</sup> Voir N° 51/52, 1998, p. 404.